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Helyi Csoportok 2023–2026

Helyi Csoport Elnök Titkár
1. ÁESz Bp. Szentpéteri Sándor Szabó Szabolcs
2. Baja Keller József Kaitz Zoltán
3. Balassagyarmat Kovács Márton Varga Zoltán
4. Baranya megye ifj. Partos Kálmán Kopeczky Tamás
5. Békés megye Szani Zsolt Puskás Lajos
6. Bp. AM Dr. Jablonkay Zoltán Csébi Anna Luca
7. Bp. HM Szalay László Molnár József
8. Csongrád megye Fazekas József Szrnka Mihály
9. Debrecen Gencsi Zoltán Somné Huszti Anett

10. Eger Dobre-Kecsmár Csaba Vigh Ilona
11. Erdélyi Kádár Tibor Sándor Sandi Melinda
12. Felvidéki Bakay László Staszny Gyula
13. Gödöllõ Magyar Ferenc Kiss Bence
14. Gyõr Erdõgazdasági Vaczurka István Németh Márk
15. Gyõr-Moson-Sopron megyei 

Magánerdõ Gazdálkodási és Környezetvédõ Gábor Zoltán Géber József
16. Kaposvár Puskás Zoltán Merczel István
17. Kárpátaljai Ágij László Matúz István
18. Kaszó Horváth László Bencsik Norbert
19. Kecskemét Sulyok Ferenc Romhányi Emese
20. Mátrafüred Szabó Lajos Lászka István Attila
21. Miskolc Zay Adorján Bányai Péter
22. Nagykanizsa Varga Attila Fûr Tamás
23. Pápa Stubán Zoltán Patocskai-Lunk Eszter
24. Pest megyei Magánerdõ gazdálkodási Dr. Balázs István Heim Márton
25. Rába-menti Erdõgazd. és Vadgazdálkodási Pintér Csaba Szabó Dániel
26. Sárospatak Hulják Péter Sándor Zsolt
27. Sopron Köveskuti Zoltán Dr. Folcz Ádám
28. Sopron Hallgatói Porcsin Alexandra Kulcsár Olivér
29. Szabolcs-Szatmár-Bereg megyei Hidas Tibor Pák Attila
30. Székesfehérvár Majoros Gábor ifj. Sebestyén János
31. Szolnok Dégi Zoltán Kindla Norbert
32. Szombathely Kardos Bendegúz Horváth Gábor
33. Tamási Palánki Gábor Szi Benedek Sándor
34. VERGA Veszprémi Szedlák Tibor Szabó Gergely
35. Vértesi Encsi Csaba Boglári Zoltán
36. Veszprém FM Major László Nagy Frigyes Vince
37. Visegrád Kovács András Kissné Szabó Gabriella
38. Zalaegerszeg Vissi Géza Kungli József

Egyesületi választások 2022 
Tisztségviselõk és küldöttek

Az Országos Erdészeti Egyesület tagjai szeptember hónapban választották meg az országos választások során
a Helyi Csoportok és Szakosztályok tisztségviselõit és a Küldöttgyûlés küldötteit. Az alábbiakban közöljük az
Országos Választási Bizottság által hitelesített végeredményt.
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Helyi Csoport Küldött neve
ÁESz Bp. Szentpéteri Sándor

Baja Gerner Gábor
Kaitz Zoltán

Balassagyarmat Kovács Márton
Varga Zoltán

Baranya megye Hirmann Antal
Kopeczky Tamás

Békés megye Szani Zsolt
Bp. AM Holdampf Gyula
Bp. HM Palatitz Ferenc

Csongrád megye Szrnka Mihály

Debrecen Gencsi Zoltán

Eger Szabó B. Szilárd
Vígh Ilona
Havlin Bocskor László

Erdélyi Kádár Tibor Sándor
Korpos Attila
Szakács Sándor

Felvidéki Benkõ Roland
Gödöllõ Kiss Bence

Gyõr Erdõgazdasági Németh Márk
Vaczurka István

Gyõr–Moson–Sopron 
megyei Magánerdõ Géber József

Kaposvár Merczel István
Puskás Zoltán

Kárpátaljai Ágij László
Kaszó Horváth László

Bognár Gábor
Kecskemét Madácsi Sándor

Romhányi Emese
Mátrafüred Szabó Lajos

Helyi Csoport Küldött neve
Bányai Péter

Miskolc Tajnai Róbert
Zay Adorján
Fûr Tamás

Nagykanizsa Seres Petra
Varga Attila
Patocskai-Lunk Eszter

Pápa Rosta Katalin
Stubán Zoltán

Pest m. Magánerdõ gazdálkodási Balázs István Dr.
Rába-menti Erdõg. és Vadg. Pintér Csaba

Sárospatak Hulják Péter
Sándor Zsolt

Sopron Köveskuti Zoltán
Dr. Folcz Ádám

Sopron Hallgatói Kulcsár Olivér
Porcsin Alexandra

Szabolcs-Szatmár-Bereg megyei Pák Attila
Szokolovszky Géza

Székesfehérvár ifj. Sebestyén János
Szolnok Kindla Norbert

Horváth Gábor
Szombathely Kardos Bendegúz

Nárai István
Tamási Szi Benedek Sándor
VERGA Veszprémi Szedlák Tibor

Vértesi Göde Tamás
Rozmann Hajnalka

Veszprém FM Nagy Frigyes Vince
Kelecsényi Szilárd

Visegrád Kissné Szabó Gabriella
Kovács András

Zalaegerszeg Kungli József
Márfi József

Szakosztályok 2023–2026

Szakosztály Elnök Titkár
Erdei Sportok Kovács Ferenc Tóth Kristóf
Erdei vasutak Montskó Sándor Pintyili Gergely
Erdészeti Erdei Iskola Szabó Péter Makra Zsuzsanna
Erdészeti vízgazdálkodási Kalicz Péter dr. Kovács Richárd Tamás
Erdészettörténeti Kiss Csaba Komlódi Balázs
Erdõfeltárási Kálmán Miklós Bognár Bence 
Erdõhasználati Váradi József Schrem Gábor
Erdõk a közjóért Dobó István Miklós Tamás
Erdõmûvelési Urbán Pál Reményfy Rita
Erdõrendezési Nagy Frigyes Vince Lajtos János
Erdõvédelmi Dr. Csóka György Dr. Andrési Dániel
Fakereskedelmi Horváth Szilárd Sulyok Csaba
Gépesítési Dr. Major Tamás Spingár Péter
Informatikai Kovács János Kalla Csaba
Közgazdasági Bálint Sándor Takács Tibor
Közönségkapcsolatok Vereb István Mészáros Péter
Magánerdõ-gazdálkodási Kiss János Holik Attila János
Megújuló energia Dr. Jung László Mizik András
Oktatási Andrésiné dr. Ambrus Ildikó Svéda Gergely
Örökerdõ gazdálkodási Dr.Csépányi Péter Csór Attila
Vadgazdálkodási Csonka Tibor ifj. Gyenes István
Szeniorok Tanácsa dr. Szabó Sándor Dudás Péter

Az Országos Erdészeti Egyesület sikeres és tartalmas egyesületi munkát kívánva gratulál a megválasztott tisztségviselõknek, küldötteknek! 

Küldöttek névsora 2023–2026 (65 fõ)
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Szeptember 20–21-én a Pilisi Parkerdõ
Zrt. Visegrádi Erdészetének területén
került megrendezésre az Erdõfeltárási
Szakosztály õszi terepi programja.
A kétnapos program során elõadások-
ra, terepi programra, tisztújításra és
baráti beszélgetésekre is jutott idõ. 

Az elõadások során a közbeszerzési el-
járások lefolytatásához, ellenõrzéséhez
kaphattak hasznos ismereteket, gya-
korlatias tapasztalatokat a résztvevõk.
Az elõadás tematikáját a Nemzeti Föld-
ügyi Központ akkreditálta „Pályázati
és közbeszerzési elõírások érvényesítése
és ellenõrzése” címmel. 

A képzés részeként a pályázat és
támogatás különbségeit, az eljárásren-
deket és értékhatárokat, a közbeszer-
zések „fórumait” is elsajátíthatták dr.
Bolla Krisztinától felelõs akkreditált
közbeszerzési szaktanácsadótól, pro-
jektvezetõtõl. Betekintést kaphattak az
alkalmazott lényegi dokumentumok-
ba, Ajánlatkérõ és Ajánlattevõ szem-
szögbõl is. A közbeszerzési szerzõdé-
sek teljesítését, a szakemberek
bevonását, a szerzõdésmódosítás ese-
teit is megismerhették. A délelõtti elõ-
adás végén az elsajátított ismeretek-
bõl feladatokat oldottak meg a
résztvevõk. A képzésen a szakosztály-
tagokon felül a külsõsökkel együtt 30
fõ vett részt.

Az akkreditált képzés terepi prog-
ramjaként délután az erdei kerékpáros
infrastruktúra használatát elõsegítõ er-
dei feltáróút hálózat felújítási munkái-
nak részleteit ismerhette meg a Szak-
osztály. A kivitelezõk nemzeti építési
beruházási közbeszerzési eljárás során
lettek kiválasztva. A Visegrádi-hegység-
ben összesen hat útszakasz újul meg,
közel 54 kilométer teljes hosszon,
amelybõl 26 kilométer tényleges be-
avatkozással érintett. 

A tervezõ Mevito Mérnökiroda Kft.
a felújítás során több típusú helyreállí-
tási beavatkozást tervezett. A Pilisma-

rót – Királykúti-nyereg útvonal lénye-
gében teljes hosszban új aszfalt kopó-
réteget kapott, mely alatt szakaszosan
stabilizált alapréteg készült hideg re-
mix technológiával. Szükséges helye-
ken az útburkolat elbontása, az útalap-
pal és a földmû egy részével együtt
megtörtént, a földmû felsõ rétegének
megerõsítésével. 

Geotechnikai szempontból az egyik
leglényegesebb beavatkozástípust is
megtekintettük Kakas-hegyen, ahol az
útburkolat és a földmû elbontása után,
a völgy felõli oldalon cölöp alapsorra
helyezett vasbeton fejgerenda megtá-
masztás építése volt folyamatban egy
138 és egy 37 m-es szakaszon. A vas-
beton gerenda alatt 2 m-enként Ø30
cm-es, ~ 6 m mély fúrt vasbeton cö-
löpsor épült. A cölöpök belsõ vasalását
acél csõmag biztosítja, melyet betonacél
tüskékkel kötötték be a fejgerendába.
A fejgerenda mögött, geotextília szûrõ-
réteggel körülvett szivárgó épült, mely-
ben geotextíliába csavart dréncsõ gyûj-
ti össze az útalapba beszivárgó vizeket.
A hátszivárgó vizét 20 m-enként PVC
csõvel vezetik át a fejgerendán a völgy
felõli rézsûre. 

A mûszaki ellenõr Utiber Kft. részérõl
Halmai László és Konrád Zoltán ismer-
tették a kivitelezés alatti tapasztalatokat,
akik külön dicsérték a tervezõ gyakorla-
tias és jó megoldású típusterveit. A mû-
szaki ellenõr nélkülözhetetlenségét pár
példával illusztrálták a házigazdák, me-
lyek mind a szakszerûbb, mind a haté-
konyabb munkavégzést segítették elõ. 

Erdõfeltárási Szakosztályülés a 
Pilisi Parkerdõnél

Akkreditált szakmai elõadásokkal kezdõdött a szakosztály ülése Visegrádon

Pilisszentkereszt, Kakas-hegy – cölöp alapsorra helyezett vasbeton fejgerenda megtá-
masztás
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Kálmán Miklós fõmérnök, szakosz-
tályelnök a Pilisi Parkerdõ Zrt. aktív-
és ökoturisztikai fejlesztéseit mutatta
be késõ délután. A projektfejlesztéssel
és megvalósítással együtt közel 3 milli-
árd forint értékû fejlesztés magába fog-
lalja a napközben megtekintett erdei
kerékpáros infrastruktúra és szolgálta-
tásfejlesztést, parkolópontok kialakítá-
sát és a visegrádi sípálya infrastruktu-
rális és szolgáltatás fejlesztését. A
kivitelezés alatt készült fotókkal került
bemutatásra a kerékpározásra kijelölt
erdészeti magánúthálózat felújításának
három hónapos idõszaka. 

A négy helyszínen kihelyezett ke-
rékpáros forgalomszámláló, közel
egyéves mûködési idõszakában gyûj-
tött adatainak, rövid értékelését is meg-
hallgathatták a tagok. A kerékpáros át-
haladásokat elemezve egy visegrádi
azonos helyszín, hét évvel korábbi 12
hónapos adatai és a mostani adatok
között több, mint 160% növekedés volt
tapasztalható. Kiugró érték is megje-
lent, mivel egy nap alatt 1600 áthala-
dást regisztráltak a mûszerek, a május
havi 4400 áthaladásból. 

Az elsõre mérési hibának tûnõ ered-
mény – az adott nap eseményeit ele-
mezve – mégsem tekinthetõ annak,
hisz aznap volt a Giro d’Italia kerékpá-
ros körverseny elsõ napjának visegrádi
befutója, ahova sokan az Apátkúti-völ-
gyön keresztülhaladó erdészeti úton
érkeztek és távoztak kerékpárral. 

A 2021. évben elsõ alkalommal si-
keresen lezajlott Év erdei kerékpárútja
szavazásról és az idei évi pályázatról is
tájékoztatót kaphattak a jelenlévõk. El-
sõ évben az Ipoly Erdõ Zrt. kezelésében
lévõ Somoskõújfalu – Eresztvény között
húzódó kerékpárút nyert. A kezdemé-
nyezés célja, hogy felhívja a figyelmet
arra is, hogy az erdõgazdálkodással,
úthálózat fejlesztésével és az útfenntar-
tással összefüggõ feladatok szervezése
és végrehajtása folyamatos munkát igé-
nyel az erdõt kezelõk részérõl. 

A szûkösebb taglétszám ellenére ma-
gas részvételi aránnyal – 77% feletti –
került sor a tisztújításra, ahol Kálmán
Miklós korábbi szakosztályelnök kapott

támogatást az elkövetkezõ évekre. Új
szakosztálytitkár megválasztásra is sor
került, Bognár Bence személyében, mi-
vel elõdje, Kaszala Judit, halála miatt
betöltetlen volt egy ideig a tisztség. Az
este folyamán kötetlen és jó hangulatú
baráti beszélgetésekre is sor került.

A szakosztályülés második napján
találkozhattak egy ritkaságnak mond-
ható visegrádi gyalogos függõhíd, dip-
lomaterv keretén belül tervezett felújí-
tásának lehetõségével. Továbbá az
Apátkúti-völgyben az automata sorom-
pós parkolórendszer kiépítési körül-
ményei, a Bertényi Miklós Füvészkert
és környezetének fejlesztései voltak
megtekinthetõek.

A terepi program zárásaként, a köz-
jóléti funkció kapcsán, a látogatószám-
lálásba is betekintést nyertek a részve-
võk Rácz Károly erõmérnök kollégától,
aki a berendezéseket fejlesztette. 

Arról, hogy az erdei infrastruktúrát
az erdõgazdálkodás keretein kívül mi-
lyen mértékben veszi igénybe a társa-
dalom, egyre több adat áll rendelke-
zésre és egyre több módszer közül
válaszhatnak a felmérést végzõk. A fel-
mérések során kapott eredményeket fi-
gyelembe véve a fejlesztések tervezé-
sénél a feltáró hálózatot felkészíthetjük
az erdõ hármas funkciójának komple-
xebb teljesítésére. 

Bognár Bence titkár,
Kálmán Miklós elnök

OEE Erdõfeltárási Szakosztály

Az Országos Erdészeti Egyesület Erdõ-
használati Szakosztálya 2022. szeptem-
ber 19-én tartotta meg tisztújító ülését
Budapesten, az Erdészeti Információs
Központ konferenciatermében, ahol a
tagság új vezetõséget választott.

Az elkövetkezõ négy évben a régi-új
elnök Váradi József, a Bakonyerdõ Zrt.
erdõgazdálkodási és természetvédelmi
fõmérnöke lesz, a titkári tisztséget
Schrem Gábor, a Mecsekerdõ Zrt. fa-
használati ágazatvezetõje tölti be.

A szakosztály a tagság döntése alap-
ján kibõvített vezetõséggel fog mûköd-
ni, tagjai: dr. Szakálosné Mátyás Katalin
egyetemi adjunktus (Soproni Egyetem
Erdõmérnöki Kar), Megyery Ákos fahasz-
nálati osztályvezetõ (Északerdõ Zrt.), Ne-
mes Zoltán erdõgazdálkodási osztályve-
zetõ (Zalaerdõ Zrt.).

Ezúton is köszönjük Nemes Zoltán
tagtársunk 20 éves munkáját, aki
2002-tõl titkárként, 2006–2018 között
elnökként, majd 2018–2022 között is-
mét titkárként vett részt a szakosztály
vezetésében, és a munkából a további-
akban is részt vállal.

A sikeres választás után az Erdésze-
ti Gépesítési Szakosztállyal közösen
folytatódott az ülés. dr. habil. Kovács
Gábor egyetemi docens, oktatási dé-
kánhelyettes ismertetett meg minket a
2022. évi tantervreform hatására meg-
változott egyetemi oktatással. Az Erdõ-
használat, illetve az Erdészeti Géptan
oktatásáról pedig dr. Szakálosné Má-
tyás Katalin egyetemi adjunktustól és
dr. Czupy Imre egyetemi docenstõl
kaptunk részletes tájékoztatást.

Schrem Gábor titkár
OEE Erdõhasználati Szakosztály

Tisztújítás az Erdõhasználati
Szakosztályban

A Kakas-hegyi útfelújítás munkafolyamatának megtekintése

Az Év Erdei Kerékpárútja 2021 logója
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Az Erdõmûvelési Szakosztály 2022.
szeptember 23-án tartotta soron kö-
vetkezõ ülését az Erdészeti Informáci-
ós Központban. A rendezvény egyben
tisztújító ülés is volt. A Szakosztály
tagjai az újabb ciklusra, a korábbi
szakosztályvezetést, Reményfy Rita
titkárt és Urbán Pál elnököt választot-
ták meg.

Nagy Imre tagtársunk a vadgazdálkodás,
vadászat és kártérítés szabályozása, va-
lamint a vadkár, a vadászható állat által
okozott kár és a vadgazdálkodás össze-
függései nemzetközi kitekintéssel té-
mákban tartott elõadást.

„A vadgazdálkodás, vadászat és kár-
térítés kérdése, jogi szabályozása nem vá-
lasztható el az adott ország természeti,
gazdasági, társadalmi körülményeitõl és
történelmi múltjától” – fogalmazott az
elõadó. A téma jogszabályi környezetét
Magyarországon a vadászati törvény és
végrehajtási rendelete, az erdõtörvény és
végrehajtási rendelete, valamint a Polgá-
ri Törvénykönyv határozzák meg.

Nálunk a vadászati jog a termõföld
tulajdonához kötött, de a minimális va-
dászterület-méret és az átlagos birtok-
nagyság miatt magánszemélyek számá-
ra nem adott az önálló vadászati
joggyakorlás.

„A vadászterület legkisebb mérete
3000 ha – ez a tulajdonosi szerkezet
miatt sok, a gím és vaddisznó, esetleg a
dám otthonterületéhez és mozgáskör-
zetéhez viszonyítva nagyon kevés.”
A konfliktusok zöme a haszonbérlõ
földhasználók és a vadásztársaságok
között keletkezik, a föld tulajdonosa
legtöbbször kimarad ebbõl. 1996, a va-
dászati törvényünk megalkotása óta, a
vadlétszámból is adódó károk miatti
konfliktusok növekedése és pl. a gím
hasznosítási számok több, mint négy-
szeresére emelése között nyilvánvaló-
an lehetnek összefüggések.

A kárérvényesítés kapcsán kiemel-
te, hogy a kármegelõzésben a föld-
használó köteles együttmûködni, de a
kárfelelõsség a vadászatra jogosulté.
Nehezíti a vadkárszakértõk munkáját,
hogy a számtalan növénykultúrához
nem lehet mindegyikõjüknek elégsé-
ges a szakmai kompetenciája.

A nemzetközi kitekintésben szá-
mos, a mienkéhez képest eltérõ sza-

bályozásról is hallhattunk. Pl. a va-
dászterületek legkisebb mérete 75 és
10 000 ha között van, több országban
a vadászható vadfajok „uratlan jószá-
gok”, a vadászati jog pedig az államé.
„A csülkös vad túlszaporodása euró-
pai jelenség. …A nagyragadozók el-
szaporodása, migrációja és területfog-
lalása pedig újabb jelenség – részben
megalapozatlan védelem, EU szerzõ-
dések” miatt.

A konfliktusok az állatvédõ és ter-
mészetvédõ civil szervezetek, az ál-
lattenyésztõk, vadászok, mezõ- és er-
dõgazdálkodók közötti viszonyban
határozhatóak meg.

Pozitív példaként említette Ausztri-
át, ahol 100–300 ha méretû vadászte-
rületeken, át nem ruházható egyetemes
felelõsséggel vadásznak, a vadászati
döntésekbe az önkormányzatokat is
bevonják, a döntéseket az erdõt káro-
sító vadhatás monitorozásával alapoz-
zák meg. Ha az közérdeket sért, a va-
dászat nem tiltható meg.

A vadkárok érdemi csökkentésének
lehetõségét németországi példákon lát-
hatjuk, ahol a bérbe adott állami terüle-
ten, csekély bérleti díjért vadászhatnak,
de a vadász a trófeát nem birtokolhat-
ja. Így elveszik a trófeakultuszból szár-
mazó túltartás érdeke. A nemzeti par-
kokban, ahol a személyzetnek nagy
fokú a szabadsága és kötelezettsége az
elejtésben, a trófeákat megsemmisítik,
vagy ipari célra hasznosítják. 

Az elõadás után a jelenlévõk a té-
makörben felvetett szakmai kérdéseket
beszélték meg.

Urbán Pál elnök, 
OEE Erdõmûvelési Szakosztály

Fotó: Rosta Katalin

Tisztújítás és szakmai rendezvény az 
Erdõmûvelési Szakosztályban

Az OEE Gépesítési Szakosztálya tiszt-
újító szakosztályülését 2022. szep-
tember 19-én tartotta az Erdészeti In-
formációs Központban. Az ülést prof.
dr. Horváth Béla vezette, szabályos fo-
lyamatát pedig az OEE Országos Vá-
lasztási Bizottságának képviseletében
Bogdán József ellenõrizte.

Az ülésen a Gépesítési Szakosztály 39
fõs tagságából 20 fõ vett részt. Az ülés
elõször – a levezetõ elnök elõterjeszté-
sére – nyílt szavazással elfogadta a szak-
osztály Jelölõ és Választási Bizottságát,
az alábbiak szerint: Elnök: dr. Horváth
Attila László; tagok: Babiczky László és
Kladiva Tamás.

Ezután a Jelölõbizottság elnöke – az
elõzetes telefonmegkeresések alapján –
javaslatot tett a Gépesítési Szakosztály
új vezetésére. A jelöltek a jelölést elfo-
gadták. A helyszínen a vezetõségre vo-
natkozó új javaslat nem volt, így nyílt,
egyhangú szavazással a Jelölõbizottság
elnöke által elõterjesztett jelöltek ke-

rültek a szavazólapra. Az ülés résztve-
või kinyilvánították, hogy az egyesület
országos posztjaira itt nem kívánnak je-
lölni, azt megtették a helyi csoportjaik
ülésein.

A titkos szavazás eredményeként a
Gépesítési Szakosztály vezetését ellá-
tó személyek a következõ 4 évben:
Elnök: dr. Major Tamás; Titkár: Spin-
gár Péter; Vezetõségi tagok: prof. dr.
Horváth Béla, Fazekas József, Kutas
Lajos.

Az ülés zárásaként az új elnök, dr.
Major Tamás vázolta a jövõre vonat-
kozó elképzeléseit, hangsúlyozva azt,
hogy munkájában messzemenõleg tá-
maszkodni kíván a vezetõség és a tag-
ság egészére. Olyan programokat sze-
retne, amelyeken keresztül a tagság
figyelemmel kísérheti az erdészeti
gépesítés területén megvalósuló újabb
és újabb fejlesztéseket, segítve azok al-
kalmazását a hazai gyakorlatban.

Prof. dr. Horváth Béla vezetõségi tag, 
OEE Gépesítési Szakosztály

Az OEE Gépesítési Szakosztály 
tisztújító szakosztályülése
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Dobó István leköszönõ szakosztályelnök (Erdõk a Közjóért
Szakosztály) és egyben a rendezvény levezetõ elnöke köszön-
tötte a megjeleneteket és ismertette a napirendi pontokat.

A programnak megfelelõen a jelenlévõk a rendezvény ele-
jén két érdekes és aktuális szakmai elõadást hallgathattak meg.

Dr. Gribovszki Zoltán, a Soproni Egyetem Erdõmérnöki
Karának egyetemi tanára „Az erdõk és a vízkészletek a klí-
maváltozás tükrében.” címû elõadásában rendkívül részle-
tesen és számos kutatási adat alapján ismertette a faállomá-
nyok vízkészletekre gyakorolt hatásait. Elhangzott számos,
a gyakorlati erdõgazdálkodás számára fontos kutatási ered-
mény és a jövõben várható trendekrõl is szó esett.

Földvári Attila az Országos Magyar Vadászkamara szóvi-
võje „Vadászat és vadgazdálkodás a hazai sajtóban” címû
elõadásában a vadászati témájú médiamegjelenések vizsgá-
latát mutatta be. A különbözõ felületeken megjelenõ híre-
ket aszerint elemezték, némileg szubjektív módon, hogy
azok pozitív, vagy negatív hangnemet képviseltek. Az elõ-
adás bizakodó eredménnyel zárult, és a vadászat társadalmi
megítélésének javulását láttatta.

A szakmai prezentációkat követõen a Szakosztályok tiszt-
ségviselõinek megválasztása két külön teremben történt. Az
Országos Választási Bizottságot mindkét szakosztálynál Bog-
dán József képviselte.

Az Erdõk a Közjóért Szakosztály esetében a helyi választási
bizottság elnöke Kertész József, tagjai dr. Madas Katalin és
Õsz Gusztáv voltak. A megjelentek és kettõ online szavazó
leadott szavazatai alapján az elkövetkezõ négy évre, a koráb-
bi ciklusban  is a vezetõségi tisztségeket betöltõk maradtak a
szakosztály vezetésének élén. Így az elnök ismét Dobó István
és a titkár  újra Miklós Tamás lesz a következõ négyéves idõ-
szakban. A szakosztály az OEE következõ ciklusának elnöké-
re és a Felügyelõ Bizottság tagjaira is tett ajánlásokat.

A régi-új tisztségviselõk megköszönték a bizalmat, majd
a továbbiakban az év hátralévõ szakosztályi programjait
egyeztették a tagok és a jövõre nézve több értékes hozzá-
szólást meghallgatva fejezõdött be az ülés.

A Közönségkapcsolatok Szakosztály esetében a helyi vá-
lasztási bizottság elnöke Greguss László Géza, tagjai dr.
Hartl Éva és Kovácsevics Pál voltak. A megjelentek és kettõ
online szavazó leadott szavazatai alapján az elkövetkezõ
négy évre elnöknek Vereb István, titkárnak Mészáros Péter,
vezetõségi tagnak pedig Zétényi Zoltán és ifj. Dobó István
került megválasztásra. A szakosztály az OEE következõ cik-
lusának elnökére és a Felügyelõ Bizottság tagjaira is tett
ajánlást.

Az új tisztségviselõk megköszönték a bizalmat, majd a
továbbiakban az év hátralévõ szakosztályi programjait
egyeztették a tagok, illetve a következõ idõszakra elõrete-
kintve további értékes hozzászólásokkal fejezõdött be az
ülés.

Miklós Tamás titkár, OEE Erdõk a Közjóért Szakosztály,
Kovácsevics Pál leköszönõ titkár, 

OEE Közönségkapcsolatok Szakosztály
Fotó: Greguss László Géza 

Tisztújítás a Közgazdasági
Szakosztályban

A Közgazdasági Szakosztály 2022. szeptember 6-án tartot-
ta szakosztályülését az Erdészeti Információs Központban.
A rendezvény egyben tisztújító ülés is volt. A szakosztály
jelen lévõ tagjai egyhangúlag Bálint Sándort választották
elnöknek és Takács Tibort titkárnak. 

A rendezvényt Kiss László OEE elnök nyitotta meg. Szepesi And-
rás AM szakmai fõtanácsadó „Az EU szakpolitikák hatása a ma-
gyar erdõgazdálkodásra” címmel, Pap László AM fõosztályve-
zetõ „Közös Agrárpolitika 2023–2027 idõszakot érintõ várható
erdészeti támogatásai” címmel, dr. Borovics Attila SOE ERTI fõ-
igazgató a „A klímaváltozás közvetlen hatása az erdõgazdálko-
dásra” címmel tartottak elõadást. Az elõadások anyagai a
https://1drv.ms/u/s!AuXMZD2vLbt_js1Cses5RTzBwvj92Q?e=vOfL
2E linkrõl letölthetõk.

Takács Tibor titkár, OEE Közgazdasági Szakosztály

Tisztújítás az Erdõk a Közjóért és a 
Közönségkapcsolatok Szakosztályokban

Az Erdõk a Közjóért Szakosztály és a Közönségkapcsolatok
Szakosztály 2022. szeptember 15-én, a hagyományoknak
megfelelõen együtt tartotta tisztújító szakosztályülését
Budapesten, az Erdészeti Információs Központban.

Dobó István szakosztályelnök (Erdõk a Közjóért) nyitotta meg
az összevont szakosztályülést

Vereb István(b) új szakosztályelnöknek gratulál Zétényi Zoltán
(j) leköszönõ, alapító szakosztályelnök (Közönségkapcsolatok
Szakosztály)
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Köszöntötte az Országos Választási Bi-
zottság megjelent képviselõjét, Boglári
Zoltánt, majd felkérte, hogy ismertesse
a Választási Szabályzat szakosztály-tiszt-
ségviselõk választásával kapcsolatos
szabályait. 

A rövid, de tartalmas tájékoztató
után, a szakosztályelnök felkérte az
Oktatási Szakosztály Választási Bizott-
sági elnökének Zsiros Attilát, tagjainak
pedig Halápi Nándort és Marozsán
Zoltánt. A szakosztály jelen lévõ tagsá-
ga egytértett a választási bizottsági el-
nökkel és tagokkal. Ezt követõen a
szakosztály választási bizottságának az
elnöke, Zsiros Attila ismertette a szak-
osztályválasztással kapcsolatos felada-
tokat, majd sor került a szavazásra.

Amíg a szakosztály választási bizott-
ságának tagjai a szavazatok számlálását
végezték, addig elkezdõdött a napiren-
di pontok szerinti szakosztályülés. 

Elõször Hoczek László, a Kisalföldi
Agrárszakképzési Centrum fõigazgató-
ja, szakosztályunk tagja tartott tájékoz-
tatást a 2020 óta zajló szakképzési át-
alakulási folyamatról. Elõadásában

részletesen beszámolt az új szakképzé-
si törvény és végrehajtási rendeletének
változásából fakadó átalakulásról, va-
lamint ismertette az agrárszakképzés-
ben ezzel párhuzamosan bekövetkezõ
változást, melynek során az Agrármi-
nisztérium fenntartásában mûködõ is-
kolák öt agrárszakképzési centrumba
tömörültek. 2020. július 1-tõl bekövet-
kezõ változások az iskolák mûködésé-
re, az iskolában dolgozó oktatók mun-
kaviszonyára, valamint az egyes
iskolatípusokban oktatott szakmákra is
jelentõsen hatottak.

A részletes elõadást követõen a Vá-
lasztási Bizottság elnöke ismertette a
szavazás eredményét. Ez alapján az
Oktatási Szakosztály elnökévé André-
siné dr. Ambrus Ildikót, titkárává Svéda
Gergelyt, vezetõségi tagjává dr. Facskó
Ferencet választotta a tagság.

Az eredmény kihirdetése után And-
résiné dr. Ambrus Ildikó leköszönõ, de
újraválasztott elnök megköszönte a bi-
zalmat, valamint Halápi Nándor eddigi
titkár munkáját, és az új vezetõség ne-
vében ígéretet tett az oktatás ügyének
további szolgálatára.

Ezt követõen dr. László Richárd, az
újonnan alakult Erdészeti Ágazati Tu-
dásközpont ügyvezetõje tartott tájékoz-
tatást az év elején megalakult új non-
profit szervezetrõl, mely az országban
elsõként jött létre. 2022 szeptemberé-
tõl pedig duális képzõszervként az er-
dõmûvelõ-fakitermelõ szakmát tanuló
28 diákkal már a szakképzési munka-
szerzõdés megkötésére is sor került.

Bár még sok akadály jelentkezik a
mûködés során, de szakosztályunk és az
Erdészeti Ágazati Tudásközpont vezeté-
se között konstruktív együttmûködés
zajlik. Így rövid idõn belül sor kerülhet
arra, hogy az erdõmûvelõ-fakitermelõ
szakmát tanuló diákok már az állami er-
dõgazdaságoknál, mint duális partner-
nél teljesítsék a szakirányú gyakorlati
képzésüket.

A következõ elõadás dr. Facskó Fe-
renctõl hangzott el, aki a Soproni
Egyetemen bekövetkezett változások-
ról tartott tájékoztatást. Itt kitért részle-
tesen az új mintatantervre, valamint a
felvételi rendszerben bekövetkezõ vál-
tozásokra.

A szakosztályülés következõ elõadó-
ja Schweighardt Ottó szakosztálytagunk
volt, aki egy részletes elõterjesztést ké-
szített a szakosztályülés számára. Java-
solta, hogy szakosztályunk vezetõsége
terjessze az OEE Elnökség felé, hogy az
erdészeti oktatásban dolgozók számára
alapítson az egyesület egy díjat, melyet
Török Sándorról, a magyarországi erdé-
szeti-vadászati oktatás egyik kiemelke-
dõ alakjáról nevezzünk el.

Ha a szakmánkon belüli, szakmán-
kért kifejtett tevékenységeket vizsgáljuk,
kijelenthetõ, hogy szakmánkat illetõen
az oktatás gyakorlatilag mindennek az
alapja, minden ebbõl a tõbõl fakad! 

Különösen fontosak a kitüntetések
azért is, mert ezzel egyrészt kifejezzük
tisztelgésünket azok elõtt, akiknek mai
iskoláinkat köszönhetjük, másrészt ki-
fejezhetjük megbecsülésünket azok
számára, akik az elmúlt idõszakban az
oktatásban, az oktatásért valóban so-

kat tettek és végezetül a diákság
számára is átadjuk azt az üzenetet,
hogy ezek az oktatásért, oktatásban
dolgozó kollégák mennyire fontosak
szakmánk egésze, és magyar közössé-
günk számára.

A szakosztály tagjai egyetértettek a
javaslattal, és felkérték a szakosztály
megválasztott vezetõségét, hogy a ja-
vaslatot továbbítsa az Elnökség elé
megtárgyalásra.

A szakosztályülés végén Andrésiné
dr. Ambrus Ildikó szakosztályelnök tar-
tott még egy rövid tájékoztatót az OEE
szakmaiságot erõsítõ programjáról, az
Ágazati Készségtanácsban folyó mun-
káról, valamint az OEE és a Nemzeti
Agrárgazdasági Kamara közötti együtt-
mûködésrõl. A hosszúra nyúlt, de tar-
talmas tanácskozást kötetlen beszélge-
tés zárta.

Andrésiné dr. Ambrus Ildikó 
elnök, OEE Oktatási Szakosztály

Fotók: Andrési Pál

Tisztújítás az Oktatási Szakosztályban
2022. szeptember 20-án tartotta az Oktatási Szakosztály tisztújító választással
egybekötött szakosztályülését. A szakosztályülést Andrésiné dr. Ambrus Ildikó,
az OEE Oktatási Szakosztályának elnöke nyitotta meg, aki a köszöntés után is-
mertette az ülés napirendi pontjait. 

Andrésiné dr. Ambrus Ildikó szakosztály-
elnök köszönti az Oktatási Szakosztály
tagjait

Hoczek László és dr. László Richárd
válaszolnak a feltett kérdésekre

Boglári Zoltán az OVB nevében foglalta
össze a tisztújító választás menetét
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2022. szeptember 14-én tartotta meg az
Örökerdõ Szakosztály a tisztújító ülését
az Erdészeti Információs Központban. Az
ülésen megjelent 34 fõ szavazásra jogo-
sult tag, és 3 fõ, aki tagfelvételét kérte.
A magas, 50% feletti arányú jelenlét
biztosította, hogy a szakosztály tisztújí-
tó gyûlése határozatképes volt, melyet
Bogdán József OVB-tag meg is erõsített.

Az ülés programját dr. Csépányi Péter el-
nök átfogó helyzetértékeléssel nyitotta
meg, mely kitért a szakosztály megala-
kulását követõ idõszak teljesítményének
részletezésére, az örökerdõ-gazdálkodás
ágazati helyzetének bemutatására, vala-
mint a felsõ- és középfokú erdészeti ok-
tatásban betöltött jelenlegi súlyának
értékelésére, az örökerdõ-üzemmód ter-
jedését hátráltató akadályokra. 

Az Örökerdõ Szakosztály csak 2019
márciusában alakult meg ennek ellenére
aktív 3 és fél évet tudhat maga mögött,
melyet az alábbi adatok is jól jellemeznek:

• 2019. március 7., megalakulás 49
fõvel, Budapesten

• 2019. év: 4 db rendezvény 126 fõ
részvételével

• 2020. év: 2 rendezvény 67 fõ
részvételével (az õszre tervezett
rendezvények a Covid-korlátozá-
sok miatt elmaradtak)

• 2021. év: 7 rendezvény 401 fõ
részvételével

• 2022. év: eddig 4 rendezvény kb.
285 fõ részvételével

• Akkreditált továbbképzések: 5 al-
kalom, 424 fõ

A helyzetértékelést követõen a szak-
osztály választási bizottsága lebonyolí-
totta a tisztségviselõ választást. A válasz-
tási bizottsághoz (Némedy Zoltán,
Grédics Szilárd, Szenthe Gábor) beér-
kezett javaslatok alapján szakosztályel-
nökre és -titkárra egy-egy, további szak-

osztály vezetõségi tagokra három jelö-
lés érkezett. 

A szavazás eredményeként a követke-
zõ 4 évre a szakosztály elnöknek dr. Csé-
pányi Pétert, titkárnak Csór Attilát, vezetõ-
ségi tagoknak dr. Ódor Pétert, dr.
Patocskai Zoltánt és dr. Varga Tamást vá-
lasztotta meg, így a vezetõség összetétele
nemcsak a különbözõ térségekbõl szár-
mazó gyakorlat, hanem a kutatás és a tu-
domány egyidejû és gyümölcsözõ együtt-
mûködését is képviseli. 

A választást követõen szakmai elõ-
adásokat hallgattak meg a jelenlévõk. Dr.
Aszalós Réka erdõökológus, az Ökoló-
giai Kutatóközpont vácrátóti Ökológiai
és Botanikai Intézetének munkatársa egy
nemzetközi kutatócsapat által végzett
kutatásról megjelent összefoglaló tanul-
mányt mutatott be részletes elõadásban. 

Az angolul megjelent publikáció címe
szabad fordításban „A természetes boly-
gatási rendszerek – mint a fenntartható
erdõgazdálkodás útmutatói Európában”.

A kutatás során egységes módszer-
tan szerint vizsgálták az európai mér-
sékelt övi erdõkben uralkodó erdõmû-
velési rendszereket és az ezek által az
erdõkre térben, idõben és intenzitás-
ban gyakorolt hatásokat.  

A tanulmány megállapította, hogy az
örökerdõ erdõmûvelési rendszere áll
legközelebb az õserdõkben lejátszódó
folyamatokhoz. Kiemelt fontosságot
élvez a jövõben a gyakorlati erdészek és
kutatók párbeszéde, hogy jövõ erdei el-
lenállóbbak legyenek és felkészítsük
õket a klímaváltozásra. 

Az ülés további részében Csór Attila
rövid ismertetõ keretében a Pilisi Park-
erdõ Zrt. mint házigazda által az OEE
152. Vándorgyûlésére szervezett egyik
terepi programjának cseres örökerdõ-
gazdálkodással foglalkozó posztereit
mutatta be. 

Ezután dr. Varga Tamás a Mecseker-
dõ Zrt. területén az átmeneti üzemmód
létjogosultságának vizsgálatát ismertet-
te, emellett szót ejtett a „MEFA” (Me-
cseki Funkció Analízis) döntés-elõké-
szítést segítõ programmodulról, amely
során az erdõtervezés folyamatában az
egyes erdõrészletek üzemmódjainak
okszerû kiválasztása támogatható.

A tisztújító ülés utolsó részében tag-
jelöltek néhány mondatban mutatkoz-
tak be, akiknek felvételét a szakosztály
szavazással ezután meg is erõsítette.

Csór Attila titkár, 
Fotók: OEE Örökerdõ Szakosztály

Tisztújító ülés az Örökerdõ Szakosztálynál

Dr. Csépányi Péter elnök és Csór Attila titkár

Dr. Ódor Péter, dr. Patocskai Zotán, dr. Varga Tamás vezetõségi tagok
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A Mecsekerdõ Zrt. székházában 2022.
szeptember 7-én tartotta tisztújító
taggyûlését az Országos Erdészeti
Egyesület Baranya Megyei Helyi Cso-
portja, ahol új vezetõséget választott.

Kis Sándor, a helyi csoport titkára kö-
szöntötte a jelenlévõket majd röviden
beszámolt a 2018–2022-es ciklus egye-
sületi eseményeirõl, különös tekintettel
a kitüntetésekre, melyek szempontjából
az idõszak kiemelkedõen eredményes
volt. Köszönetet mondott Hirmann An-
tal leköszönt elnök 8 éves áldozatos
munkájáért, aki nyugdíjba vonulása után
a feladatot már nem tudja vállalni.

Szakmai programként Partos Kál-
mán „A klímaváltozás Európa és Ma-

gyarország erdeire gyakorolt hatá-
sa”ról tartott színvonalas elõadást.

Ifj. Pintér Ottó, az Országos Választá-
si Bizottság részérõl töviden tájékoztatta
a megjelenteket az egyesületi tisztújítás-
ról. Ezt követõen Burián Endre a Helyi
Választási Bizottság elnöke vezette az
ülést, amely során megtörtént a helyi
csoport tisztújítása.

A tagság a helyi csoport elnökének
Partos Kálmánt, a Mecsekerdõ Zrt. ter-
melési vezérigazgató-helyettesét, titkár-
nak Kopeczky Tamást, a Mecsekerdõ Zrt.
erdõmûvelési ágazatvezetõjét választotta,
küldött pedig Hirmann Antal és Ko-
peczky Tamás lett. A helyi csoport az
OEE országos tisztségeire is tett ajánlást.

OEE Baranya Megyei Helyi Csoport

EGYESÜLETI ÉLET

160 éves az Erdészeti Lapok

Egyesületi választások 2022 
Tisztújítás Baranyában

A Budapesti HM Helyi Csoport tisztújító
közgyûlést tartott Lovasberényben
szakmai programmal kiegészítve. A gyû-
lésen a tagok jelentõs része megjelent,
így eredményes tisztújítást tarthattunk. 

A szavazás eredményeképpen megerõ-
sítették tisztségében Szalay László el-
nököt és Molnár József titkárt. A kül-
döttünknek immár sokadik alkalommal
Palaticz Ferenc rangidõs tagtársunkat
kértük fel, aki azt elfogadta. 

A tisztújítás hangulatát a szép szám-
mal megjelent nyugdíjas tagtársunk vi-
dámsága emelte. 

A tisztújítás után Aczkov Szlavkó kol-
légánk a városi erdészet újnak mondha-
tó ágával a faápolással, kezeléssel, gyó-
gyítással kapcsolatos érdekes elméleti
és gyakorlati bemutatót tartott. A jó han-
gulatú rendezvényt a Domján György
vezette Lovasberényi Erdészeti Igazga-
tóság szervezte.

Molnár József titkár, 
OEE Budapesti HM Helyi Csoport

Az Egri Helyi Csoport szeptember 12-
én a Bükk nyugati kapujában, Felsõ-
tárkányban rendezte meg 2022. évi
tisztújító közgyûlését, melyen az OVB
képviseletében Tóth Gábor vett részt.
A Faluházban tartott gyûlésen dr.
Jung László elnök összegezte az el-
múlt négy év eseményeit

A programok szervezését és a részvételt
erõsen befolyásolták a járványhelyzetbõl
eredõ nehézségek. A járvány kezdetén,
2020-ban több szakmai találkozó elma-
radt, vagy online módon lett megszer-
vezve. Ahogy a szabályok lehetõvé tet-
ték újra személyes jelentléttel gyûlt össze
a tagság a szakmai programokon. 

A szilvásváradi, parádfürdõi, és fel-
sõtárkányi erdészversenyek, és füzes-
abonyi lövészversenyek jó hangulat-

ban zajlottak, melyek a versengésen fe-
lül, a tagtársak szakmai fejlõdését is szol-
gálták. Ezután a nyertes kollégák részt
vettek az országos megmérettetésen. 

A nyugdíjas-találkozókat mind a
négy évben meg tudta tartani a helyi
csoport, ahol évente közel 100 nyug-
díjba vonult kolléga vett részt a szak-
mai és kulturális programokon.  

A helyi csoporttól minden évben kb.
30-30 fõs delegáció vett részt a Ván-
dorgyûléseken, melyen kollégáink új
tájakat, kihívásokat, és megoldásokat
ismerhettek meg. 

Mindezek ismertetése után Grédics
Szilárd mint a Helyi Választási Bizott-
ság (HVB) elnöke ismertette a jelöltek
személyét és a szavazás menetét.  A HVB
helyben megválasztott tagjai: Grédics
Szilárd (elnök) és Urbán Pál, ifj. Õsz
Gusztáv (tagok).

A szavazatok számlálása után kihir-
dették az eredményt, mely szerint az

Tisztújító
választási gyûlés
Lovasberényben

Szalay László elnök beszámolót tart

Tisztújítás az Egri Helyi Csoportnál 
Felsõtárkányban

Dr. Jung László leköszönõ elnök számolt
be az elmúlt 4 éves ciklusról

Egri Helyi Csoport soron következõ el-
nöke Dobre-Kecsmár Csaba lett, titká-
ra Vigh Ilona, küldöttek pedig Szabó
Béla Szilárd és Vigh Ilona. 

Emellett javaslatot tett a helyi csoport
több országos tisztségviselõ személyé-
re, Kiss László elnökjelöltre, Bak Júliá-
ra mint az Ellenõrzõ Bizottság elnök-
jelöltjére és Dobre-Kecsmár Csaba
régióképviselõ-jelöltre (Észak-magyar-
országi régió). 

OEE Egri Helyi Csoport
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2022. szeptember 25-én tartotta tiszt-
újító taggyûlését az OEE Erdélyi Helyi
Csoportja a Zetelaki Erdõrendészeti
Hivatal székhelyén, a Határpatak ren-
dezvényteremben.

Szakács Sándor leköszönõ elnök kö-
szöntötte a részt vevõ tagokat és Nagy
Igort, az OEE Országos Választási Bi-
zottságának tagját, majd a helyi csoport
nyílt szavazással egyhangúlag megvá-
lasztotta a Helyi Választási Bizottság el-
nökének és tagjainak Egyed Árpádot,
Bálint-Albert Annát és Muresan Györ-
gyöt. A tisztújító gyûlés 107 jelen levõ
taggal a második idõpontban határo-
zatképessé vált.

Az OEE 2022. évi tisztújításának sza-
bályait Egyed Árpád ismertette, majd
Szakács Sándor felelevenítette  az elmúlt
négy év legfontosabb egyesületi törté-
néseit, eseményeit, rendezvényeit. A cso-
port létszáma az elmúlt négy évben fo-
lyamatosan emelkedett, jelenleg 277

fõvel, amelybõl 269 szavazati joggal ren-
delkezõ tagja van, a  legnagyobb taglét-
számú csoportja az Egyesületnek.

Egyed Árpád ismertette a tisztségekre
beérkezett javaslatokat, amelyek a fiatalí-
tás jegyében születtek. Elnök, titkár, két
alelnök, négy területi képviselõ elnökségi
tag és az országos küldöttgyûlésbe négy
küldött megválasztását javasolták. 

A jelen lévõ, szavazásra jogosult 107
fõ egyesületi tag aláírás ellenében átvet-
te a szavazólapokat és megkezdõdött a
szavazás. Amíg a Választási Bizottság tag-
jai összesítették a szavazatokat, addig a
jelenlévõk javaslatokat tettek az egyesü-
leti tevékenység gazdagítására.

Végre megszületett a választás vég-
eredménye, amelyben a tagság elnök-
nek Kádár Tibor-Sándort, titkárnak
Szabóné Sandi Melindát, alelnököknek
Korpos Attilát és Szakács Sándort vá-
lasztotta meg. További vezetõségi ta-
gok Havlin László, Szatmári László,Or-
bók Ilona, Széles Anna lettek. 

A négy küldött: Kádár Tibor-Sándor,
Korpos Attila, Szakács Sándor és Hav-
lin László. A helyi csoport tagjai az
OEE országos tisztségeire is megtették
ajánlásukat.

Az ülés végén az új elnök megkö-
szönte a bizalmat, és a leköszönõ ve-
zetõség eddigi munkáját.

Szakács Sándor leköszönõ elnök,
Orbók Ilona leköszönõ titkár

OEE Erdélyi Helyi Csoport

EGYESÜLETI ÉLET
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Tisztújítás Erdélyben

Tisztújító választá-
sok a Kaposvári
Helyi Csoportnál

Az Országos Erdészeti Egyesület kilen-
cedik legnagyobb létszámú Helyi Cso-
portjának tisztújító közgyûlését a
Gyõrke Gábor, dr. Szabóné dr. Tamás
Mária és Isó Lajos alkotta Választási
Bizottság bonyolította le. 

A 2022. szeptember 20-i taggyûlés 72 fõ
részvételével határozat képes volt.
A 2020. évi rendkívüli választás óta el-
telt két év szervezõmunkájának elisme-
réseként a tagság ismét bizalmat szava-
zott Puskás Zoltán elnöknek és Merczel
István titkárnak, akik egyúttal küldött-
ként is képviselik a Helyi Csoportot. 

A cél továbbra is a tagság létszámának
megõrzése, ill. bõvítése (2018. – 135 fõ,
2022. – 137 fõ), a tartalmas összejövete-
lek szervezése mellett a hagyományõrzés,
a virtuális térben történõ tájékoztatás fej-
lesztése, a társ helyi csoportok megisme-
rése közös programok keretében vendég
és vendéglátói szerepkörben egyaránt. 

Örvendetes, hogy a Dél-Dunántúli
Régió képviselõi feladatainak ellátásá-
ra Iberpaker Gábor tagtársunk kapott
jelölést. 

Merczel István titkár 
OEE Kaposvári Helyi Csoport

Az Országos Erdészeti Egyesület or-
szágos tisztújító választásokat tart
idén, melynek keretében a Kecske-
méti Helyi Csoport 2022. szeptem-
ber 13-án tartotta meg tisztújító
ülését. Koczka Zoltán leköszönõ tit-
kár köszöntötte a megjelent tagtár-
sakat és eredményes szavazást kí-
vánt.

A Helyi Választási Bizottság elnökének
és tagjainak a jelenlevõk egyhangú
nyílt szavazással megválasztották dr.
Szloboda Jánost, Gyenes Károlyt és Se-
resné Gyenes Tündét.

Sere Ferenc, az OEE Országos Vá-
lasztási Bizottságának tagja tájékoztatta
az egybegyûlteket a választás meneté-
rõl, fõbb tudnivalóiról.

A szavazatra jogosult 176 fõs tagság-
ból megjelent 68 fõ megválasztotta a kö-
vetkezõ négy év tisztségviselõit. Meg-
erõsítették elnöki tisztségében Sulyok
Ferencet, a KEFAG Zrt. vezérigazgatóját.
Az új titkár Romhányi Emese lett, akivel
együtt Fodor Mihály és Madácsi Sándor
kapott az egyesületi Küldöttgyûléseken
való részvételre és a helyi csoport kép-
viseletére küldöttként megbízást.

Az OEE országos tisztségeire is meg-
tették szavazásukat a helyi csoport tagjai.

A szavazatszámlálás alatt dr. André-
si Dániel tartott tartalmas elõadást „Ter-
mészetvédelmi-erdészeti projekt a Kis-
kunságban – Az OAKEYLIFE projekt
bemutatása” címmel.

Az ülés bezárása elõtt Koczka Zol-
tán, az elõzõ négy ciklus titkára tartott
vidám hangulatú képes beszámolót az
elmúlt 16 év történéseirõl, eseményei-
rõl. Ezúton is köszönjük a hosszú idõn
át kitartó lelkes egyesületi szervezõ
munkáját!

OEE Kecskeméti Helyi Csoport

Tisztújítás a Kecskeméti Helyi
Csoportnál

Az OEE legnagyobb létszámú helyi cso-
portjának képviselõi a 2010-es hivatalos
megalakuláskor. Balról a harmadik
Orbók Ilona titkár, jobb szélen Szakács
Sándor elnök

Koczka Zoltán leköszönõ titkár hosszú
ideig a helyi csoport életének aktív szerve-
zõje volt
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2022. szeptember 19-én tartotta tiszt-
újító taggyûlését a Mátrafüredi Helyi
Csoport az Északi ASzC Mátra Erdé-
szeti Technikum, Szakképzõ Iskola és
Kollégium épületében.

A Mátrafüredi Helyi Csoportnak jelenleg
55 tagja van, sajátossága, hogy igen szé-
les körû a tagság összetétele. Egyrészt az
Erdészeti Technikum jelenlegi és korábbi
diákjai, illetve oktatói adják a tagság alap-
ját, másrészt az ERTI mátrafüredi állomá-
sán dolgozó kutatók, de jelen vannak az
erdészeti hatóságnál és a magánszférá-
ban tevékenykedõ kollégák is. Így kor-
összetételét és szakmai hátterét tekintve
is igen változatos tagság alakult ki.

Szabó Lajos, a Helyi Csoport elnöke
köszöntötte a megjelent tagtársakat, ja-
vaslatot tett a levezetõ elnök és a jegy-
zõkönyvvezetõ személyére. A jelenlévõk
nyílt szavazással, egyhangúlag megvá-
lasztották a választás levezetõ elnökének
dr. Csóka Györgyöt és jegyzõkönyvveze-
tõnek Csókáné dr. Hirka Anikót. A leve-

zetõ elnök ismertette a választás céljait,
körülményeit, jelentõségét.

A Helyi Választási Bizottság tagjai:
Csókáné dr. Hirka Anikó, dr. Csóka
György és Szuromi László voltak.

A választás szabályairól és menetérõl
Szuromi László, a Helyi Választási Bizott-
ság elnöke tájékoztatta az egybegyûlte-
ket. Ismertette a Bizottság elõkészítõ
munkáját, annak eredményét, a tisztség-
viselõk személyét. A választás folyamatát
a szabályzatnak megfelelõen végigvitte.

A szavazatok összesítéséig Szabó
Lajos felkérésére bemutatkoztak azok
az új tagtársak, akik az idei évben lép-
tek be a Mátrafüredi Helyi Csoportba.
Ezt követõen Lászka István Attila tit-
kár ismertette az elmúlt négy év helyi
csoport eseményeit.

Néhány fontosabb rendezvényünk
ebbõl az idõszakból: Kiskunsági Nem-
zeti Park – KEFAG Zrt. – DALERD Zrt. 3
napos szakmai tanulmányút a Kiskun-
ságban, Gemencen háromnapos szak-
mai tanulmányút, emlékfaültetés és em-

lék táb la -ava tás
Simon László erdõ-
mérnök, iskola-
igazgató, valamint
Fejes Dénes, az Eger-
erdõ Zrt. korábbi
vezérigazgató-he-
lyettese, az iskola
egykori szakmai
igazgatóhelyettesé-
nek emlékére,
„Muzsikál az Erdõ”
– Mátrai Mûvészeti
Napok rendez-
vénysorozatatainak
szervezése és lebo-

nyolítása, a recski viharkár megtekinté-
se, Wágner Tibor, az Egererdõ Zrt. nyu-
galmazott fõmérnökének elõadása, és
még hosszan lehetne sorolni.

Említést érdemel, hogy ebben a cik-
lusban több tagtársunk részesült az OEE
kitüntetéseiben. Békési János (2022-ben)
és Lászka István Attila (2020-ban) Elis-
merõ Oklevelet vehetett át, Csókáné dr.
Hirka Anikó (2021-ben) Kaán Károly-
emlékérem, míg Kristó László István
(2019-ben) Bedõ Albert-emlékérem ki-
tüntetésben részesülhettek.

A beszámolót követõen kihirdetésre
került a választás eredménye. Ennek
értelmében Szabó Lajos az OEE Mátra-
füredi Helyi Csoportjának elnöke, míg
Lászka István Attila a titkár a követke-
zõ négy évben is.  A Helyi Csoport tag-
jai javaslatot tettek a régiós képviselõ
személyére is.

Az erdeményhirdetést követõen az új-
raválasztott elnök elmondta gondolatait
az Egyesület és a Helyi Csoport legfon-
tosabb céljairól, feladatairól. Kiemelte,
hogy ebben a sok szempontból is terhelt
világban továbbra is kiemelt cél a szak-
mai összetartozás erõsítése, a diákság
gyakorlati ismereteinek bõvítése, szak-
mai elhivatottságának kialakítása, a ge-
nerációk közötti tudás-, tapasztalatátadás
segítése. Az esemény zárásaként a tag-
ság megbeszélte az idei év hátralévõ he-
lyi csoport eseményeit.

A megválasztott tisztviselõknek to-
vábbi eredményes munkát kívánunk!

Szuromi László, 
OEE Mátrafüredi H. Cs.

Fotók: matraszakkepzo.hu, 
baon.hu

EGYESÜLETI ÉLET

160 éves az Erdészeti Lapok

Tisztújítás a Mátrafüredi Helyi 
Csoportnál 

Maradt a korábbi vezetõség

Az Északi ASzC Mátra Erdészeti Technikum, Szakképzõ Iskola és Kollégium épületében
tartotta a helyi csoport a tisztújítást

Szabó Lajos a helyi csoport újraválasztott elnöke, egyben a
„Muzsikál az erdõ” rendezvénysorozat megalapítója

Lászka István Attila újraválasztott titkár, a
mátrafüredi iskola szaktanára, az Orszá-
gos Méhészeti Egyesület elnökségi tagja
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Az OEE Nagykanizsai Helyi Csoportja
2022. szeptember 14-én tartotta
tisztújító taggyûlését Nagykanizsán,
a Medgyaszay-házban. Varga Attila,
a Helyi Csoport elnöke köszöntötte a
szép számmal megjelent tagságot, és
az Országos Választási Bizottság
képviseletében jelen lévõ dr. Marosi
Györgyöt.

Ezt követõen elnöki értékelõjében fel-
elevenítette az elmúlt négy év fõbb or-
szágos egyesületi eseményeit, valamint
a helyi csoport díjazásban részesült
tagjait. Ezután Fûr Tamás titkári beszá-
molójában foglalta össze a helyi cso-
port tagságában bekövetkezett változá-
sokat, majd a helyi csoport
rendezvényeirõl, eseményeirõl adott
tájékoztatást. Ennek keretében emléke-
zett meg az elõzõ választás óta elhunyt
tagtársainkról is.

A korábban felkért Helyi Választási
Bizottság (továbbiakban: HVB) elnöké-
nek Ernszt Tamást, tagjainak Gyergyák

Lajost és Dobó Bélát a jelenlévõk egy-
hangú, nyílt szavazással tisztségükben
megerõsítették. 

A Nagykanizsai helyi csoport 169
fõs tagságával jelenleg a hatodik leg-
népesebb helyi csoportja az OEE-nek.
A szavazásra jogosultak több mint fele
megjelent a rendezvényen, ezért a tag-
gyûlés határozatképes volt. 

Ennek megállapítását követõen
Ernszt Tamás ismertette a H. Cs. és az
országos tisztségviselõkre érkezett
ajánlásokat, majd közölte, hogy a jelöl-
tek nyilatkoztak a jelölés elfogadásá-
ról, valamint összeférhetetlenség nem
áll fenn. 

A tagság nyílt szavazással egyenként
megszavazta a jelölteket, majd a HVB
elkészítette a szavazólapokat. Az elnök
ismertette a szavazás rendjét, majd a
jelenlévõk aláírás ellenében átvették a
hitelesített szavazólapokat, és kezdetét
vette a titkos szavazás.

Amíg a szavazatszámlálók összesí-
tették a leadott szavazatokat, elsõként

Ernszt Tamás érdekes és tanulságos
elõadását hallgathatták meg a résztve-
võk, melyben a vadról emberre terje-
dõ betegségekrõl kaptunk átfogó isme-
reteket. 

Majd kollégánk, dr. Páll Miklós
igazságügyi szakértõ az erdei vadká-
rokról, a kapcsolódó jogszabályi és
egyéb elõírásokról, a kármegelõzésrõl
és a károk rendezésének lehetõségei-
rõl tartott hasznos elõadást az érdek-
lõdõknek.

Az elõadások után a HVB kihirdette
a választás eredményét, mely szerint
elnöki tisztségében megerõsítést nyert
Varga Attila, tikárnak ismételten Fûr Ta-
mást választották, titkárhelyettesnek
pedig Seres Petra kapott megbízást. 

A Nagykanizsai Helyi Csoport veze-
tõségi tagjai közé a korábbiakhoz ha-
sonlóan ismét öt tagot választottak, a
Zalaerdõ Zrt. minden erdészetétõl
egyet: Szabó Péter (Nagykanizsai Erdé-
szet), Vaski László (Bánokszentgyörgyi
Erdészet), Horváth János (Letenyei Er-
dészet), Molnár György (Lenti Erdé-
szet) és Kránicz Róbert (Zalaegerszegi
Erdészet) személyében. 

A taglétszám alapján megválasztott
három küldött Varga Attila, Fûr Tamás
és Seres Petra lett. Az országos tisztsé-
gek közül a régióképviselõ személyére
tettek ajánlást a helyi csoport tagjai.

A szakmai elõadásokkal színesített
egyesületi helyi taggyûlés szép ese-
ménnyel zárult, amikor az egybegyûl-
tek koszorúzással egybekötött emlé-
kezésen vettek részt a 155 éve
született Kaán Károly egykori szülõ-
háza helyén emelt emlékfalnál, ahol
Fûr Tamás titkár mondott beszédet a
magyar erdészet egyik meghatározó
személyiségének életútjáról, máig élõ
szellemiségérõl.

Fûr Tamás titkár, 
OEE Nagykanizsai H. Cs. 

Fotó: Vándor Péter
Épületfotó: epiteszforum.hu

EGYESÜLETI ÉLET

Erdészeti Lapok CLVII. évf. 11. szám (2022. november)160 éves az Erdészeti Lapok

Tisztújítás a Nagykanizsai Helyi 
Csoportnál 

Az impozáns Medgyaszay-házban tartotta a helyi csoport a tisztújítást



Erdészeti Lapok CLVII. évf. 11. szám (2022. november)428

2022. szeptember 13-án tartotta tiszt-
újító taggyûlését a Pápai Helyi Cso-
port a Festetics Imre Élményközpont-
ban, Gyenesdiáson.

Varga László vezérigazgató (Bakonyerdõ
Zrt.) köszöntötte a megjelent tagtársakat,
vázolta az aktuális erdészetpolitikai kér-
déseket és eredményes szavazást kívánt.
Stubán Zoltán levezetõ elnök külön kö-
szöntötte dr. Marosi Györgyöt, az OEE
Országos Választási Bizottságának tagját,
majd a helyi csoport nyílt szavazással
egyhangúlag megválasztotta a Helyi Vá-
lasztási Bizottság elnökének és tagjai-
nak Jánosi Máriát, illetve Farkas Juditot
és Vajai Dánielt. A határozatképtelenség
megállapítása után fél óra múlva folyta-
tódott a tisztújító gyûlés, amely 64 fõvel
már határozatképessé vált. A választás
szabályainak ismertetését követõen, a je-
len lévõ szavazásra jogosult egyesületi ta-
gok aláírás ellenében átvették a szavazó-
lapokat és megkezdõdött a szavazás.

Amíg a Választási Bizottság tagjai
összesítették a szavazatokat, a résztve-
võk Horváth Attila vezetésével körbe-
sétáltak a Festetics Imre Állatparkban,

megtekintették a Jurtatábort és a Ter-
mészet Háza kiállításait.

Ez idõ alatt megszületett a választás
végeredménye, amelyben a tagság el-
nöknek Stubán Zoltánt, titkárnak Pa-
tocskai-Lunk Esztert, titkárhelyettesnek
Rosta Katalint választotta meg. A há-
rom küldött a három tisztségviselõ lett.
A helyi csoport tagjai az OEE országos
tisztségeire is megtették ajánlásukat.

Végezetül Stubán Zoltán, leköszönõ
titkár elevenítette fel az elmúlt négy év
legfontosabb egyesületi történéseit,
eseményeit, rendezvényeit. A csoport
létszáma az elmúlt négy évben alig vál-
tozott, jelenleg 179 fõvel az Erdélyi és
a Visegrádi Helyi Csoportok után a har-
madik legnagyobb taglétszámú cso-
portja az Egyesületnek.

A Helyi Csoport tagjai az elmúlt négy
évben közel 25 rendezvény szervezésé-
ben vettek részt, fogadták más helyi cso-
portok tagjait, illetve jártak különbözõ
egyesületi rendezvényeken. Beszámolt a
tagdíjak idõbeni és maradéktalan befize-
tésérõl, a mûködési keret felhasználásá-
ról, az Erdészcsillag Alapítvány nyújtotta
támogatásokról, megemlékezett a négy

év alatt elhunyt tagtársakról és kiemelte
az egyesületi kitüntetést elnyert kollé-
gákat. Szólt az OEE országos programjai-
ról, a településfásításról, mely során a Ba-
konyerdõ Zrt. kollégái két szezon alatt 93
településen segédkeztek az ültetésnél.
A 2017-ben útnak indult Erdei Vándortá-
bor programnak az elsõ évtõl helyszíne
a Bakony, idén pedig 12. útvonalként

elindult a Balaton-felvidéki vándortábor
is. A két útvonalat összesen 744 diák gya-
logolta végig. Beszéde végén megkö-
szönte a Bakonyerdõ Zrt. támogatását a
rendezvények megszervezésében, a há-
zigazda Keszthelyi Erdészetnek a hely
biztosítását és a vendéglátást.

Az ülés végén a megválasztott tiszt-
ségviselõk nevében megköszönte a bi-
zalmat, ismertette az idei évre hátralévõ
programtervet, a jövõbeni elképzelése-
ket, majd bezárta az ülést.

OEE Pápai Helyi Csoport
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160 éves az Erdészeti Lapok

Tisztújítás az OEE Pápai Helyi
Csoportjánál

2022. szeptember 7-én tartotta tiszt-
újító taggyûlését a Szombathelyi Helyi
Csoport a Szombathelyi Erdészeti Zrt.
Saághy István utcai Központjában.
Bakó Csaba leköszönõ elnök – egyben
mint a tisztújító taggyûlés levezetõ el-
nöke – köszöntötte a megjelent tag-
társakat, felelevenítve az elmúlt négy
év legfontosabb egyesületi történése-
it, eseményeit, rendezvényeit.

A csoport létszáma az elmúlt négy év-
ben minimálisan csökkent, többnyire a
koronavírus-járvány következtében. Je-
lenleg 165 fõvel a hetedik legnagyobb
taglétszámú csoportja az Egyesületnek. 

A Helyi Csoport az elmúlt négy év-
ben számos rendezvény szervezésében
vett részt. Négy alkalommal fogadták
más helyi csoportok tagjait, illetve a
szombathelyiek négy alkalommal láto-
gattak el különbözõ csoportokhoz. Meg-
köszönte a Szombathelyi Erdészeti Zrt.
támogatását a rendezvények megszerve-

zésében, valamint Horváth Gábor titkár
kiváló munkáját. Beszéde végén bejelen-
tette, hogy szeretné átadni a lehetõséget
a fiatalabb korosztálynak, ezért nem kí-
ván indulni az elnöki tisztségért.

Elsõként a Helyi Választási Bizottság
elnökének és tagjainak a Helyi Csoport
nyílt szavazással egyhangúlag megvá-
lasztotta Varga Pétert, illetve Gángó
Csabát és dr. Kovács Ádámot. 

Az OEE 2022. évi tisztújításának sza-
bályait Varga Péter ismertette, majd dr.
Marosi György, az OEE Országos Válasz-

tási Bizottságának tagja tájékoztatta az
egybegyûlteket a választás menetérõl,
fõbb tudnivalóiról. A jelöltállítási proce-
dúrát követõen a jelen lévõ, szavazásra
jogosult 76 fõ egyesületi tag aláírás el-
lenében átvette a szavazólapokat és aján-
lóíveket és megkezdõdött a szavazás.

Amíg a Választási Bizottság tagjai
összesítették a szavazatokat, addig a je-
lenlévõk Ruborits Tamásnak, a Jeli Va-
rázskert vezetõjének képekkel illuszt-
rált és rendkívül színvonalas elõadását
hallgathatták meg, az arborétum múlt-
járól, jelenérõl és jövõjérõl.

Az elõadás végére megszületett a vá-
lasztás eredménye, amelyben a tagság a
helyi csoport új elnökének Kardos Ben-
degúzt, régi-új titkárának pedig Horváth
Gábort választotta meg. A létszám alap-
ján három küldöttet is megválasztottak,
akik Kardos Bendegúz, Horváth Gábor
és Nárai István lettek. Bakó Csaba tag-
társunkat Nyugat-magyarországi régió-
képviselõnek javasolta a tagság. Az OEE
további országos tisztségeire is megtet-
ték ajánlásukat a helyi csoport tagjai.

Horváth Gábor titkár
Kardos Bendegúz elnök
OEE Szombathelyi H. Cs. 

Tisztújítás az OEE Szombathelyi Helyi
Csoportjánál

Stubán Zoltán leköszönõ titkár, megvá-
lasztott új elnök beszámolót tart

Kardos Bendegúz újonnan megválasz-
tott és Bakó Csaba leköszönõ elnök  




